
 

 

Protokół Nr 2/2018 

z posiedzenia II Sesji Rady Gminy 

w dniu 28 listopada 2018 r. 

 

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 14:01 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z I posiedzenia Sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Obryte. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 

2018r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Obryte             

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2019. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia II Sesji Rady Gminy dokonał Pan Krzysztof Oleksa – Przewodniczący 

Rady Gminy Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 15 radnych obecnych 

jest 15, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. Listy obecności radnych oraz 

osób zaproszonych stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

P. Przew. RG. – czy są jakieś zmiany do porządku obrad.  

Zmian w porządku obrad nie zgłoszono.  
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P. Przew. RG. - przegłosujemy teraz porządek obrad poprzez głosowanie imienne.  

Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik 

do protokołu.  

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG. - stwierdzam, ze porządek obrad został przyjęty.  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z I posiedzenia Sesji. 

 

P. Przew. RG. – protokół z I posiedzenia Sesji był do wglądu. Uwag ani propozycji zmian  nie 

wniesiono.  

Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie przyjęcia protokołu z posiedzenia I Sesji Rady 

Gminy stanowi załącznik do protokołu.  

Za przyjęciem protokołu z I posiedzenia Sesji głosowało 15 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG. –  protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Obryte. 

 

P. Przew. RG. - udzielił głosu następującym osobom: 

P. Skarbnik - mam taką propozycję, żeby wspólnie omówić zmiany, jeśli chodzi o  Uchwałę 

Budżetową na 2018r. i Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Obryte,  gdyż się pokrywają. 

P.  Przew. RG. – czy radni  przychylają  się do wniosku P. Skarbik.  

Radni nie wnieśli uwag do propozycji Pani Skarbnik. 

P. Skarbnik -  chciałam poinformować państwa radnych, że jest zmieniona treść uchwały w 

stosunku  do materiałów przekazanych radnym przy zawiadomieniu na Sesję.  

Następnie P. Skarbnik przedstawiła czego dotyczą powyższe zmiany z uzasadnienia do 

uchwały w sprawie  WPF i zmiany Uchwały Budżetowej na 2018 r., które stanowią 

załączniki do protokołu. 

P. Przew. RG. -  bardzo dziękuję, czy są jakieś pytania do pkt 4 porządku obrad. 

P. Mroczkowski. – mam pytanie do Pani Skarbnik , skąd się wzięła różnica pomiędzy 

dochodami   o kwotę ponad 2,5 mln, jeżeli dług miał być poniżej 6 mln. 

P. Skarbnik - tak, to jest planowany deficyt, a zadłużenie jest 5.969.431,00 zł.  Kwota długu    

nie ulega zmianie, te zmiany wprowadzone nie mają wpływu na kwotę długu tylko na deficyt          

w stosunku do ostatnich zmian,  deficyt zmniejszył kwotę o niecałe 50 tyś. zł. 
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P. Przew. RG.  odczytał uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

stanowi załącznik do protokołu.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG. - stwierdzam, że Uchwała Nr II/ 6/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Obryte została podjęta. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 

2018r. 

 

P. Przew. RG.- było to omówione, czy są jakieś pytania w sprawie tej uchwały. 

Pytań nie zgłoszono. 

P. Przew. RG. -  proszę P. Skarbnik o odczytanie uchwały.  

P. Skarbnik - odczytała uchwałę  w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte    

na 2018r. stanowi załącznik do protokołu.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG. – stwierdzam, ze Uchwała Nr II/7/2018 w sprawie zmiany Uchwały 

Budżetowej Gminy Obryte na 2018 r. została podjęta. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej                      

jako podstawa obliczenia podatku rolnego. 

 

P. Przew. RG. udzielił głosu Panu Wójtowi. 

P. Wójt – średnia cena skupu żyta za 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy 2019 

wynosiła 54,36 zł za 1 dt ogłoszona Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

z dnia 18 października 2018r. Zgodnie z art. 6 ust 3 ustawy o podatku rolnym, Rada Gminy 

Obryte jest uprawniona do obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku 

rolnego na obszarze gminy. Wobec trudnej sytuacji finansowej mieszkańców proponuję się 

obniżenie podstawy podatku rolnego na 2019r. do kwoty 44 zł za 1 dt,  jednocześnie 

pozostawiając ją na poziomie stawki z ubiegłego roku 2018.  

P. Przew. RG – propozycja jest taka , żeby została taka kwota jak była do tej pory. 

Uwag ani pytań nie zgłoszono. 

P. Przew. RG.- odczytał uchwałę w w/w sprawie.  
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Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej       

jako podstawa obliczenia podatku rolnego stanowi załącznik do protokołu.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG. – stwierdzam, że Uchwała Nr II/8/2018 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego została podjęta. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Obryte           

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2019.  

 

P. Przew. RG. udzielił głosu następującym osobom:  

P. Dyga - państwo radni taki program otrzymali. Zgodnie z ustawą pożytku publicznego Rada 

Gminy zobowiązana jest co roku w terminie najpóźniej do 30 listopada uchwalić program 

współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi. Projekt tego programu zgodnie z 

wymogami ustawy został zamieszczony w dniach  od  25 października  do 7 listopada 2018r. 

na stronie internetowej Urzędu Gminy w celu konsultacji z organizacjami pozarządowymi.  

Żadnych uwag do tego programu nie wniesiono. 

P. Przew. RG. – dziękuję , czy są jakieś pytania i uwagi w sprawie tego programu. Pytań            

oraz uwag nie wniesiono. 

P. Przew. RG. – odczytał uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Obryte z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2019 stanowi załącznik do protokołu.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG – stwierdzam że Uchwała Nr II/9/2018 w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Obryte z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 została podjęta. 

 

Ad. 8. Wolne wnioski i informacje. 

P.  Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Sekretarz – na ostatniej Sesji Rady Gminy odczytałem Państwu regulamin odnośnie danych 

osobowych. W związku z tym zaprosiliśmy Pana Marka Rochnę, który prowadzi szkolenia       

na terenie województwa, u nas jest inspektorem danych osobowych i wszystko w sposób 

szczegółowy Państwu wyjaśni. Poza tym chciałbym Państwa poinformować,   że 
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otrzymaliście Państwo specjalne druki do  wypełnienia nr konta i pewnych innych informacji. 

Poddałbym  pod rozwagę czy po każdej sesji otrzymują Państwo dietę płaconą gotówką tak,  

jak to żeśmy robili, czy będziemy przelewać je na konto. 

P. Mroczkowski – mam tutaj pytanie do radnych nauczycieli, chciałbym się zapytać co 

oznacza słowo „zdrada”, najlepiej podeprzeć się przykładem z ostatnich dni. 

Może to jest i dobre rozwiązanie z tym numerem konta. Tylko P. Wójcie,   P. Sekretarzu to są 

tak niewielkie sumy, że nie wiem ile my tam zbierzemy. 

P. Sekretarz- ja tylko poddałem to pod zastanowienie. 

P. Linka – ale to wszyscy mają mieć diety przekazywane na konto czy tylko kto chce. 

P. Przew. RG. – albo wszyscy będą mieli płacone na konto albo wszyscy gotówką. Jeszcze  z 

Państwem radnymi będziemy dyskutować na temat tych diet, bo może by inny sposób 

ustalania tych diet określił,   a mianowicie jakiś procentowy wskaźnik do wynagrodzenia 

najniższego i wtedy będą wychodziły grosze, no więc jak wyjdą grosze to trudno będzie P. 

Skarbnik, czy kasjerce rozliczać się z tych groszy. Także nie wiem czy to zostanie przyjęte, 

ale takie są zamysły, więc myślę że wypłacanie diet na konta byłyby bardzo dobre. Ale 

Państwo radni zdecydują. 

P. Kruszewska - czy będą podwyższone diety dla radnych i sołtysów. 

P. Przew. RG. - to zależy od Rady, ja przedstawię propozycję i Państwo nad tym podyskutują, 

będzie to możliwe od nowego roku czyli od stycznia. Będą posiedzenia komisje które są 

planowane jeszcze w grudniu 2018r. i na tych komisjach będziemy dyskutować na temat 

wysokości tych diet  i sposobu ich naliczania.  

P. Król -  Szanowni Państwo w obecności dziesięciu radnych, w obecności Pana Ministra 

Henryka Kowalczyka zostałem oskarżony przez obecnego Pana Przewodniczącego, że jestem 

zdrajcą i się sprzedaję. Ja takich rzeczy nie zrobiłem, lojalność dla mnie to jest najważniejsza 

sprawa. 

P. Przew. RG. - Panie Sławomirze po pierwsze to nie wiem, czy ja użyłem takiego słowa,             

że Pan zdradził. Myślę, że to nie jest akurat przedmiotem naszej dyskusji tutaj na tej sesji. 

Jeżeli Pan coś ma do mnie, to możemy się spotkać i to  wyjaśnić. Było to spotkanie prywatne, 

dlatego też powinniśmy również załatwić  to prywatnie a nie na Sesji Rady Gminy. Także 

zamykam dyskusję na ten temat.  

P. Jaskulski – ad. pytania P. Mroczkowskiego. Ja panu powiem na czym polega zdrada. 

Zdrada jest wtedy, jak się składa jakieś ślubowanie, jakąś przysięgę, ja czegoś takiego nie 

składałem       i głosowałem tak, jak nakazało moje sumienie.  
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P. Mroczkowski – dziękuję, przyjąłem to. Nie przygotowany jestem do końca , bo 

podparłbym się pismem podpisanym przez kolegów. Są dwa pisma, gdzie są  Wasze 

własnoręczne podpisy. Stąd też ta odpowiedź Pana jest tutaj nieadekwatna.   

P. Jaskulski – jest adekwatna, bo dla mnie sprawa byłaby nieadekwatna, jakby była przysięga       

czy ślubowanie.  

P. Przew. RG. – zamykam dyskusję na ten temat, bo to nie jest tematem naszej sesji.  

P. Wójt –  na radnych głosowali mieszkańcy Gminy Obryte i po to głosowali ,żeby dla nich 

było jak najlepiej, nie ma co robić podziałów PIS, PSL, czy bezpartyjnych. Jesteśmy razem 

dla dobra mieszkańców, aby im się lepiej żyło  i proszę nie robić podziałów na sesji. 

Chciałbym, żebyśmy razem dążyli dla dobra Gminy, żebyśmy ją rozwijali, żebyśmy z tych 

długów wspólnie próbowali wyjść i pokazać że gmina jest dla nas najważniejsza. Gmina ma 

zadłużenie  w  kwocie 5.969.431,00 zł, co stanowi 24, 62 % budżetu całkowitego. Zaległości 

mamy następujące: w podatku - 193.276,75 zł.,  odpady komunalne – 71.848,79 zł., woda i 

kanalizacja- 90.413,39zł., co razem daje nam sumę w kwocie 355.538,93zł. To jest znaczna 

kwota, za tą kwotę możemy coś zrobić. Prosiłbym radnych do zgłaszania pomysłów, jak 

zminimalizować tą kwotę, żeby w jakiś sposób zobligować  mieszkańców, ażeby zaczęli 

płacić i żeby nam te zaległości zmalały.  Sam też będę do tego dążył.  

Następny temat to jest kwestia termomodernizacji budynku ZPO w Obrytem.  

Termomodernizacja na dzień dzisiejszy jeszcze nie funkcjonuje. Aby funkcjonowała trzeba 

zwiększyć pobór mocy przyłączeniowej na 33 kW, bo obecnie przy szkole podstawowej jest 

16 kW a przy budynku gimnazjum 25 kW.  Według umowy byłego P. Wójta z Dystrybucją 

PGE w Wyszkowie ma to nastąpić do 10 stycznia 2020r. Będziemy się starali ten termin 

przyspieszyć.  

Następna spawa dotyczy szkół. Robiony był remont dwóch sal dla maluchów w kwocie ok. 

200 tys. zł oraz remont pokoju P. Dyrektor w kwocie ok. 19 tys. zł. Uważam, że te pieniądze 

można było wydać inaczej. Chciałbym,  żebyśmy się razem temu przyjrzeli.  

P. Mroczkowski – P. Wójcie, podziałów to chyba nie ma, świadczą o tym dzisiejsze wyniki 

głosowań. 

P. Wójt- nie ma  panie radny. 

P. Mroczkowski -  jeśli chodzi o te zadłużenie, to życzę sobie, żeby ono było za 5 lat takie jak 

jest w tej chwili.  

P. Wójt – ja życzę nam,  żeby to zadłużenie się zmniejszyło. 

P. Mroczkowski – przecież my tu jesteśmy dla dobra gminy.  

P. Wójt – może się w końcu zjednoczymy i  liczę na to. 
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P. Przew. RG. odczytał pismo z  Urzędu Skarbowego w Pułtusku dot. weryfikacji oświadczeń 

majątkowych. Następnie odczytał pismo Wojewody Mazowieckiego dot. analizy oświadczeń 

majątkowych Pana Wójta - Jana Mroczkowskiego i Przewodniczącego Rady Gminy -  Pana 

Rafała  Jackowskiego. Ponadto odczytał pismo z Urzędu Skarbowego w Makowie 

Mazowieckim dot. oświadczenia majątkowego Kierownika OPS w Obrytem. 

P. Kruszewska – proszę o wykoszenie krzewów przy drodze na odcinku Obryte – Ciółkowo. 

Proszę P. Wójta  o przekazanie tej informacji do Zarządu Dróg. 

P. Wójt – zgłoszę, żeby to jutro wykosili, w piątek krzaki będą wykoszone.  

P. Jaskulski – mam sprawę odnośnie postawionych tablic w pasie drogowym przy drodze w 

Zambskach Kościelnych. Są one źle postawione, maszyny będą się o to obijały i to jest 

niebezpieczne dla ruchu drogowego.  

P. Wójt – to są tablice edukacyjne, wczoraj zostały postawione, dzisiaj zostaną przestawione, 

żeby odsunąć się 3m od pasa drogowego. 

P. Jaskulski – miesiąc temu było robione na naszym terenie nagranie w TVP 3, TVP Historia 

o meteorycie pułtuskim. To jest robione przez stowarzyszenie WIZNA 1939 w programie 

„Było, nie minęło”. Oni zawsze pozostawiają, gdzie były robione nagrania, tablice 

pamiątkowe, jednak ich nie finansują. Mam taką propozycję dla Pana Wójta, który będzie 

jutro na spotkaniu,  aby porozmawiał na temat dofinansowania tych tablic. 

P. Wójt – byłem wczoraj na spotkaniu, jest na to przeznaczona kwota 50 tys. zł.  na dwie 

tablice.  

 

Ad. 9. Zakończenie obrad. 

Godz. 14:58 – Pan Przewodniczący Rady Gminy- Zamykam II Sesję Rady Gminy Obryte. 

 

 

Protokólant  

Zofia Bala 

 

      Przewodniczący Rady Gminy 

 

              /Krzysztof Oleksa/ 


